
Protokół Nr 23
z posiedzenia Komisji Gospodarczo-Finansowej z dnia 26.01.2017r.

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli członkowie Komisji Gospodarczo-Finansowej obecni zgodnie
z załączoną listą obecności stanowiącą zał. nr 1 do niniejszego protokołu, przedstawiciele Urzędu
Gminy: Wójt Gminy Pabianice H. Gajda oraz przedstawiciel firmy „IP-Net Internet Pabianice” Pan
Waldemar Tarkowski.

Posiedzeniu Komisji przewodniczył Przewodniczący Komisji Gospodarczo-Finansowej M. Gryska.

Tematy posiedzenia były następujące: 
1. Opracowanie planu pracy Komisji na 2017 rok.
2. Potrzeby w zakresie monitoringu na terenie Gminy Pabianice oraz przewidywane koszty

instalacji i użytkowania.
3. Sprawy różne, w tym omówienie materiałów na sesję. 

Ad. pkt 1.

Przewodniczący zaproponował włączenie do planu pracy Komisji temat dotyczący monitoringu.

Radny K. Kowalski zapytał, jaka jest przyczyna wprowadzenia tego tematu w obecnej chwili.

Przewodniczący uzasadnił powyższe faktem, iż rada zajmowała się wcześniej tym tematem. Byli
przedstawiciele  policji  na sesji,  którzy wskazali  newralgiczne  miejsca.  Stąd  taka  propozycja  w
miesiącu styczniu, gdzie jest mniej tematów.

Przewodniczący przeszedł do głosowania nad wprowadzeniem powyższej zmiany do planu pracy.

Podczas głosowania na sali obrad obecnych było 6 radnych.

Za zmianą radni opowiedzieli się jednogłośnie.

Kolejną uwagę zgłosił  radny K. Kowalski,  który był  zdania,  że temat dotyczący stanu dróg na
terenie gminy nie powinien być omawiany w kwietniu, ponieważ to zbyt wcześnie. Ocena stanu
dróg w tym czasie mija się z potrzebą.

Przewodniczący był zdania, że w kwietniu będzie również temat dotyczący inwestycji. Skoro w
marcu następuje podsumowanie roku 2016r.,  wiadomo już jakie są oszczędności poprzetargowe,
dlatego  uważał,  że  temat  ten  jest  potrzebny.  Nie  upierał  się  jednak,  że  powinien  pozostać  w
miesiącu kwietniu.

W  związku  z  powyższym  radny  K.  Kowalski  zauważył,  że  skoro  w  kwietniu  znane  będą
oszczędności poprzetargowe, to można by przeprowadzić analizę wolnych środków pod względem
ich wykorzystania na zdjęte inwestycje.

Wójt zabierając głos zwrócił uwagę, że zawsze był ten temat, ponieważ po zimie dokonywany był
przegląd dróg. Zauważył,  że radni nie powinni liczyć na wiele oszczędności poprzetrgowych w
związku z remontem ul.  Złotej  i  Stadionowej.  Wpłynęła jedna oferta  od firmy „Włodan” i  nie
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będzie  dużych  oszczędności.  Ponadto  starostwo  powiatowe  już  zwróciło  się  o  zabezpieczenie
60 tys.  zł  na wykonanie dokumentacji  remontu drogi  w Rydzynach oraz  kwoty 125 tys.  zł  na
partycypowanie w remoncie drogi powiatowej w Piątkowisku w okolicach ul. Złotej i Stadionowej.
Jeżeli będą środki, to zadania, które zostały wykreślone z budżetu będą realizowane.

Radny K.  Kowalski  przyznał,  że  plany powiatu  są  mu znane.  Ma być  spotkanie  z  Kierownik
Wydziału Dróg i  Mostów Starostwa Powiatowego. Co do przeglądu dróg, pozostał  przy swoim
zdaniu.

Z kolei radny Ł. Drewniak zwrócił uwagę na temat listopadowy – przygotowania do akcji zima.
Zastanawiał się, czy temat ten nie powinien być omawiany już w październiku.

Przewodniczący zapytał w związku z tym, czy Wójt będzie przygotowany w październiku, żeby
przybliżyć radnym ten temat.

Wójt odpowiedział, że musi być zawsze przygotowany w tym zakresie. 

Radny Ł. Drewniak zapytał kiedy Wójt podpisuje umowy z wykonawcami.

Wójt odpowiedział, że na przełomie października i listopada.

W związku  z  powyższym Przewodniczący uważał,  że  na  obecną  chwilę  można  pozostać  przy
propozycjach przedstawionych w planie pracy Komisji. Uważał, że plan może ulegać zmianom w
ciągu roku. Zakres tematyki można także rozszerzać.

Dalszych uwag nie było.

Za przyjęciem planu pracy Komisji w przedstawionym brzmieniu opowiedziało się 4 radnych, przy
2 głosach wstrzymujących.

Ad. pkt 2.

Wójt,  słowem wstępu zauważył,  że podczas jednej z ostatnich sesji  obecni byli  przedstawiciele
policji,  którzy  poinformowali  o  istnieniu  Krajowej  Mapy  Zagrożeń  oraz  o  6  newralgicznych
punktach znajdujących się na terenie gminy. W dalszej kolejności oddał głos Panu  Waldemarowi
Tarkowskiemu  przedstawicielowi  firmy  „IP-Net  Internet  Pabianice”,  który  omówił  temat  dot.
potrzeb  w  zakresie  monitoringu  na  terenie  Gminy  Pabianice  oraz  przewidywanych  kosztów
instalacji i użytkowania. Wójt dodał jeszcze, że w budżecie nie ma środków zarezerwowanych na
ten cel.

Pan W. Tarkowski rozpoczął swoją wypowiedź od stwierdzenia, że cena zależeć będzie od celów
jakie ma spełniać monitoring, co oznacza, że nad każdym projektem należałoby pracować odrębnie.
Następnie odniósł się do propozycji policji w kwestii punktów newralgicznych. W tym przypadku
należy  mówić  o  interesie  policji,  jednak  ten  interes  można  połączyć  z  interesem  gminy  w  2
punktach, tj. na skrzyżowaniu w Petrykozach oraz w Piątkowisku przy szkole. W Piątkowisku na
terenie szkoły taki monitoring się znajduje, jednak należałoby go zmodernizować i rozbudować w
taki  sposób,  aby  również  obejmował  on  swoim  zasięgiem  drogę.  W  Petrykozach  należałoby
zamontować monitoring od podstaw. Zwrócił tutaj uwagę na dwa problemy:

• podłączenie monitoringu w przypadku braku obiektów komunalnych;
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• miejsce  ustawienie  rejestratora.  Uważał,  że  taki  rejestrator  mógłby zostać  ustawiony w
urzędzie gminy, a sygnał mógłby być przesyłany drogą radiową.

W  tym  miejscu  głos  zabrał  radny  K.  Kowalski.  Uważał,  że  należałoby  wskazać  kryteria
niezbędności do zainstalowania takiego monitoringu. Wymienił 3 takie kryteria:

• bezpieczeństwo,
• połączenie interesów różnych grup,
• finanse.

Zdaniem radnego Komisja powinna określić kolejność tych kryteriów.

Pan W. Tarkowski zauważył, że należałoby zapytać policję, czy któreś z punktów są ważniejsze z
ich punktu widzenia.

Radny H. Szafrański zapytał, czy w Jadwininie też wskazywane były niebezpieczne punkty, gdzie
należałoby umieścić monitoring. Często są tam wypadki i kolizje.

Wójt odpowiedział, że wskazany był punkt za rondem w Pawlikowicach.

Przewodniczący  zauważył,  że  jego  zdaniem  bezpieczeństwo  to  pierwsze  kryterium,  które
należałoby brać pod uwagę, ale ważne są również finanse. Poprosił o przygotowanie kosztorysu na
dwa zaproponowane punkty.

Pan  W.  Tarkowski  zobowiązał  się  do  nieodpłatnego  przygotowania  kosztorysów.  Zauważył
ponadto, że taki monitoring może być realizowany etapowo.

Innych uwag, ani głosów nie było. 

Przewodniczący  zaproponował  wniosek  z  prośbą  o  wykonanie  przez  firmę  „IP-Net  Internet
Pabianice” kosztorysu instalacji i eksploatacji monitoringu na skrzyżowaniu w Piątkowisku przy
szkole  wraz  z  jego  modernizacją  w  szkole  oraz  na  skrzyżowaniu  w  Petrykozach  wraz  z  jego
instalacją w ośrodku zdrowia w Petrykozach. 

Wniosek został przyjęty przez aklamację.

Ad. pkt 3.

W ramach omówienia materiałów na sesję oraz spraw różnych Wójt  poinformował o zamiarze
wprowadzenia pod obrady sesji projektu uchwały zmieniającego uchwałę Nr XXIX/248/2016 Rady
Gminy  Pabianice  z  dnia  26  września  2016r.  w  sprawie  przystąpienia  do  zmiany  planu
zagospodarowania przestrzennego gminy Pabianice, co stanowi zał. nr 2 do protokołu.

Pytań, ani uwag nie było.

Wójt  poinformował  jeszcze  o sprzeciwie  mieszkańców Piątkowiska  w sprawie  budowy masztu
telefonii  komórkowej.  Mieszkańcy,  którzy graniczą  z  gruntami,  gdzie  ma powstać  maszt  mogą
składać sprzeciwy do Starostwa Powiatowego w Pabianicach, które jest organem właściwym w
sprawie.  Zaprosił  również  radnego  K.  Kowalskiego  na  spotkanie,  które  ma  się  odbyć  w  dniu
31.01.2017r. o godz. 8:00 w sprawie zbiornika p-poż.
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Dalszych spraw nie zgłaszano.

Przewodniczący zakończył posiedzenie Komisji.

Przewodniczący Komisji 
Gospodarczo-Finansowej

Marek Gryska

Protokołowała: Andżelika Struzikiewicz
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